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PRZEWODNICZ¥CY
RADY MIEJSKIEJ

BURMISTRZ

Dochody
w³asne

67%

Subwencje
18%

Dotacje 15%

Struktura dochodów bud¿etowych  
w 2008 r.

43.625.000 z³ po stronie dochodów     
i 46.125.000 z³ po stronie wydatków. Tak 
wygl¹da przysz³oroczny bud¿et 
uchwalony przez radê miejsk¹ na 
posiedzeniu, które odby³o siê 14 grudnia 
br. Ponadto radni dokonali ostatniej     
w tym roku korekty bud¿etu 2007, 
wys³uchali sprawozdania burmistrza     
z dzia³alnoœci w okresie od 20 wrzeœnia 
do 7 grudnia br., podjêli uchwa³y           
w sprawie wyra¿enia zgody na zawiera-
nie kolejnych umów dzier¿awy, 
nieodp³atnego przejêcia nieruchomoœci 
zabudowanej, tzw. pomocy de minimis, 
udzielanej przedsiêbiorcom z Parku 
Przemys³owego, a tak¿e nadali nazwê 
jednej z nowych ulic w naszym mieœcie.

BUD¯ET
Zgodnie z obowi¹zuj¹cymi w tym 

zakresie procedurami projekt bud¿etu 
zosta³ przygotowany i przekazany radnym 
oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej    
w terminie do 15 listopada br. Po zapoz-
naniu siê z projektem, wszystkie komisje 
rady miejskiej przekaza³y swoje opinie 
komisji organizacji, bud¿etu i finansów, 

Dokoñczenie na str. 3

która pozytywnie 
zaopiniowa³a projekt 
bud¿etu. Podkreœli³a 
w³aœciw¹ strukturê 
wydatków uwzglêd-
n i a j ¹ c ¹  p r z y j ê t e         
w strategii rozwoju 

XII sesja RM

Bud¿et
uchwalony

Niech z okazji Bo¿ego Narodzenia, w te najpiêkniejsze, 
najbardziej rodzinne ze wszystkich œwi¹t spe³ni¹ siê 

Pañstwa marzenia. ¯yczymy zdrowia, radosnego 
nastroju, oraz nie tylko w ten œwi¹teczny czas, ale tak¿e 

w nadchodz¹cym 2008 roku szczêœcia i spokoju.

Bud¿et przyjêty.
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- Rok temu mówi³ Pan, ¿e w Solcu mamy 
bardzo dobr¹ wodê. Co siê sta³o, ¿e widzi Pan 
koniecznoœæ budowy stacji uzdatniania,        
o czym s³yszeliœmy podczas jednej z sesji rady 
miejskiej?

- Wodê jak mieliœmy, tak mamy dobr¹. 
Wiele gmin nam tego zazdroœci, ¿e nie musimy 
chlorowaæ naszej wody. O jakoœci œwiadcz¹ 
wyniki badañ. Woda w Solcu zachowuje 
wszystkie parametry. Raz do roku wprawdzie 
chlorujemy j¹, ale to tylko dlatego, by zabezpie-
czyæ urz¹dzenia pracuj¹ce na wodoci¹gu przed 
wystêpowaniem bakterii. Od 2000 r. d³ugoœæ 
sieci wodoci¹gowej podwoi³a siê. Wyd³u¿enie 
sieci, budowa drugiej nitki spowodowa³a  
zmianê prêdkoœci przep³ywu  wody. Poza tym 
zawartoœæ ¿elaza w naszej wodzie oscyluje       
w górnych granicach obowi¹zuj¹cej normy. To 
razem sprawia, ¿e w sieci niejednokrotnie 
wystêpuj¹ zabrudzenia. Nie jest to szkodliwe 
dla zdrowia, gdy¿ w przeciwnym wypadku 
stacja sanitarno  epidemiologiczna wy³¹czy³aby 
taki wodoci¹g z eksploatacji.

- Zatem woda jest czysta, ale pewne 
uci¹¿liwoœci s¹.

- I to zarówno dla mieszkañców, jak              
i zak³adów pracy. Sieæ wymaga czêstego 
p³ukania i wyp³ukiwane osady powoduj¹ te 
uci¹¿liwoœci. Dlatego opracowaliœmy ju¿ kilka 
lat temu projekt stacji uzdatniania. Nawet 
rozpoczêliœmy budowê, jednak  ze wzglêdu na 
inne inwestycje zaprzestaliœmy realizacji. Od 
nowego roku zamierzamy j¹ wznowiæ po to, 
¿eby zlikwidowaæ wystêpuj¹ce uci¹¿liwoœci.

- Jak bêdzie dzia³aæ stacja uzdatniania? 
Czemu ona dok³adnie ma s³u¿yæ?

- Stacja nie bêdzie mieæ nic wspólnego        
z chlorowaniem. Bêdzie s³u¿y³a wytr¹caniu 
zwi¹zków ¿elaza. Osad zostanie zatrzymany na 
od¿elaŸniaczach. ¯adna chemia nie bêdzie 
stosowana. Bêdzie zainstalowanych osiem 
od¿elaŸniaczy pracuj¹cych na zasadzie filtru     
z piasku kwarcowego. Poszukujemy jeszcze 
technologii, na której bazie bêd¹ funkcjonowaæ 
filtry. S¹ to proste urz¹dzenia, praktycznie 
bezobs³ugowe. Wymagaj¹ raz dziennie 
przep³ukania i usuniêcia zwi¹zków ¿elaza. Po 
tej operacji do sieci wodoci¹gowej trafi ju¿ 
woda od¿elaziona. Pozwoli to na ograniczenie 
czêstotliwoœci p³ukania sieci. S¹dzê, ¿e raz       
w roku wystarczy. Jest to cel, który powinniœmy 
osi¹gn¹æ po wybudowaniu stacji uzdatniania.

- Kiedy to nast¹pi, i  ile bêdzie kosztowaæ?
- Obiekt budowlany chcemy wykonaæ za 

w³asne œrodki. Rozpoczniemy wiosn¹ 
przysz³ego roku, kiedy tylko warunki pogodowe 

na to pozwol¹. Jednak ca³ej 
inwestycj i  nie  jesteœmy           
w stanie wykonaæ za pieni¹dze 
ZGK. Dlatego wyst¹piliœmy do 
burmistrza z proœb¹, aby gmina 
w³¹czy³a siê w realizacje tego 
przedsiêwziêcia w ramach 

projektu budowy nowej sieci kanalizacyjnej 
oraz wodoci¹gowej w starej czêœci miasta. 
Chcielibyœmy, aby z tych œrodków mo¿liwe 
by³o pokrycie kosztów zakupu ca³ej technologii. 
Mam na myœli wyposa¿enie stacji uzdatniania. 
Gdyby tak siê sta³o, znacznie skróci³by siê czas 
realizacji zadania. W innym wypadku inwes-
tycja mo¿e zakoñczyæ siê w ci¹gu dwóch,          
a nawet trzech lat. Obecnie szacunki mówi¹       
o koszcie 1,2 mln z³. Ostatecznie bêd¹ one 
zale¿a³y od wybranej technologii.

- Wspomnia³ Pan o budowie nowej sieci 
kanalizacji sanitarnej i deszczowej. Co nas 
czeka w najbli¿szym czasie?

- Chodzi o przebudowê sieci w starej czêœci 
miasta. Tereny po³o¿one miêdzy ul. ¯wirki         
i Wigury i ul. Koœciuszki oraz ul. Piotra Skargi    
i ul. 23 Stycznia, ul. 29 Listopada, ul. 
Bojowników o Wolnoœæ i Demokracjê. W tych 
ulicach znajduje siê stara sieæ sprzed pó³ wieku, 
niektóre kana³y s¹ nawet starsze. Trzeba je 
zlikwidowaæ i pobudowaæ now¹ sieæ sanitarn¹ i 
deszczow¹ ju¿ w technologii PCV. Przy okazji 
bêd¹ wymieniane równie¿ sieci wodoci¹gowe. 
S¹ one zbudowane z najró¿niejszych materia-
³ów, pocz¹wszy od rur cementowo - azbesto-
wych, ¿eliwnych, stalowych o ró¿nym wieku      
i trwa³oœci. Wymieniane bêd¹ te¿ przy³¹cza do 
odbiorców, dlatego konieczna bêdzie budowa 
nowej nawierzchni ulic i chodników. Trwa 
opracowywanie projektu. Ma on byæ gotowy do 
koñca tego roku. Zawiera³ bêdzie koszt 
realizacji zadania. Jeœli chodzi o pozyskiwanie 
œrodków unijnych, to gmina ma wiêksze szanse 
na ich otrzymanie. Dlatego zadanie to bêdzie 
realizowaæ gmina. W innym uk³adzie trudno 
by³oby sfinansowaæ ten projekt.

- Solec bêdzie nieŸle rozkopany, ale mam 
nadziejê, ¿e nie sparali¿uje to ruchu              
w mieœcie?

- Chcê uspokoiæ, nie wszystkie ulice bêd¹ 
rozkopane jednoczeœnie. Bêdziemy pracowaæ 
po kolei, ¿eby jak najmniej utrudniæ ¿ycie 
mieszkañcom. W tym czasie nie bêdzie przerw 
w dostawie wody, czy odp³ywie œcieków. 
Jednak przy prze³¹czeniach bêdzie wstrzymy-
wana dostawa wody. Musimy siê z pewnymi 
utrudnieniami liczyæ, ale na bie¿¹co bêdziemy 
informowaæ mieszkañców o tych sytuacjach.

-  Jak d³ugo potrwa przebudowa sieci?
- Jeœli bêd¹ œrodki, ten czas mo¿na 

maksymalnie skróciæ i wykonaæ inwestycjê     
w ci¹gu czterech do szeœciu lat.

- Czy ju¿ wiadomo, które ulice pójd¹ na 
pierwszy ogieñ?

- Jeszcze nie, poniewa¿ zleciliœmy 
projektantom zaplanowanie w tych miejscach 
gdzie to mo¿liwe, wyp³ycenie kolektorów. 
Dopiero znaj¹c te plany bêdziemy mogli ustaliæ 
szczegó³owy harmonogram budowy sieci. 

- Miasta po kolei podnosz¹ op³aty za 
wodê i œcieki. Jakie s¹ plany co do taryf         
w Solcu?

- Nie zawsze op³aty za odprowadzanie 
œcieków i sk³adowanie odpadów s¹ zale¿ne od 
zak³adu czy gminy. Ostatni wzrost cen wywozu 
odpadów by³ skutkiem podniesienia wysokoœci 
op³aty œrodowiskowej z 15 do 75 z³. Dotyczy 
ona nie tylko odpadów komunalnych, ale tak¿e 
osadów œciekowych. Oczyszczalnia podniesie 
op³atê za œcieki. Zaczynamy ju¿ liczyæ. 
Globalny wzrost op³aty dla Solca wyniesie 350 
tys. z³ w stosunku do 2007 r. Jeszcze bez 
szczegó³owych wyliczeñ mogê powiedzieæ, ¿e 
cena metra szeœciennego odprowadzonych 
œcieków mo¿e wzrosn¹æ ok. 45 gr. Chcemy tê 
kwotê zminimalizowaæ. Dziœ jeszcze nie 
umiem powiedzieæ czy to siê nam uda. 

- Dziêkujê za rozmowê.

Z JANEM GAPSKIM, PREZESEM 
ZAK£ADU GOSPODARKI KOMU 
NALNEJ ROZMAWIA ZBIGNIEW 
STEFAÑSKI.

Za du¿o
¿elaza

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy Spo³ecznej         
w Solcu Kujawskim zakoñczy³ realizacjê Rz¹dowego 
Programu Wyrównywanie Szans Edukacyjnych 
Dzieci i M³odzie¿y w 2007 roku. Projekt „Aktywizac-
ja Jednostek Samorz¹du Terytorialnego i Organizacji 
Pozarz¹dowych” skierowany by³ do dzieci ze œwietlic 
terapeutycznych w Solcu Kujawskim, którego celem 
by³a organizacja zajêæ o charakterze korekcyjnym i 
profilaktycznym w po³¹czeniu z zajêciami na basenie. 
Ró¿norodna forma zajêæ np. æwiczenia, gry i zabawy 
ruchowe pozwoli³y dzieciom m.in. wyrobiæ sobie 
nawyk prawid³owej postawy cia³a w sytuacjach i 
czynnoœciach dnia codziennego, nabyæ wiedzê i 
umiejêtnoœci prawid³owego wykonywania æwiczeñ, 
wyzwoliæ w sobie pozytywne emocje, a tak¿e 
poprawiæ swoje samopoczucie. Wysi³ek i zaanga¿o-
wanie dzieci na zajêciach zosta³y docenione przez 
instruktorów i nagrodzone drobnymi upominkami. 
Ponadto w ramach projektu odby³y siê dwa wyjazdy 
integracyjne do Baju Pomorskiego w Toruniu oraz do 
Multikina Bydgoszczy.

mmm
Wolontariat tworzy jedyn¹ w swoim rodzaju 

paletê barw. Ka¿dy wolontariusz ma niepowtarzaln¹ 
osobowoœæ i dziêki temu na swój sposób ubogaca 
miejsca i ludzi, którym pomaga. Miejsko-Gminny 
Oœrodek Pomocy Spo³ecznej sk³ada serdeczne 
podziêkowania wszystkim wolontariuszom za 
kolejny rok owocnej wspó³pracy na rzecz potrzebuj¹-
cych. ¯yczymy równoczeœnie, aby to co robicie dla 

innych by³o dla Was wielkim Ÿród³em radoœci, by 
chêæ niesienia pomocy s³abszym, niepe³nosprawnym, 
starszym i dzieciom dawa³a wiele satysfakcji              
i spe³nienia. Z okazji zbli¿aj¹cych siê Œwi¹t Bo¿ego 
Narodzenia pragniemy z³o¿yæ najlepsze ¿yczenia 
zdrowia, szczêœcia, radoœci w ciep³ej rodzinnej 
atmosferze, a w nadchodz¹cym Nowym Roku 
wszelkiej pomyœlnoœci, sukcesów i wytrwa³oœci.

mmm
Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy Spo³ecznej         
w Solcu Kujawskim sk³ada serdeczne podziêkowania 
za wsparcie finansowe i rzeczowe w zorganizowaniu 
Wieczerzy Wigilijnej dla osób samotnych z terenu 
miasta i gminy. Dziêki Pañstwa pomocy stworzyl-
iœmy prawdziwie rodzinn¹ atmosferê Œwi¹t Bo¿ego 
Narodzenia, a na twarzach osób samotnych zagoœci³ 
uœmiech. Za zrozumienie i okazane serce dziêkujemy 
przekazuj¹c jednoczeœnie ¿yczenia prze¿ywania 
Bo¿ego Narodzenia w zdrowiu, radoœci i ciep³ej 
rodzinnej atmosferze, a  w Nowym Roku spokoju 
oraz samych szczêœliwych dni dla naszych 
darczyñców: J. Jarczyñskiego, Z.W. „KLIMAT”; 
W.G. Rybka P.W. DROZAPOL-PROFIL Spó³ka 
Akcyjna; M. Ma³eckiego, „SOLBET” Sp. Zo.o.;      
A. Drzewieckiego Papiery Powlekane „PASACO” 
Sp. Zo.o.; Z. Lorenc, Bank Spó³dzielczy w Szubinie 
oddzia³ w Solcu Kujawskim; B. Zgórskiego i M. 
Murawskiego, PPHU „CROSS-IMPEX” Hurtownia 
Motoryzacyjna; Z. Filipczak i J. Batkowskiego, P.W. 
„ALJOT”; M.M. Nowiñskich Zak³ad Œlusarsko-
Instyalacyjny WOD-KAN CO; M. Sa³ka 
Przedsiêbiorstwo Wielobran¿owe „AUTOS” Sp. 
Zo.o.; J. Zawiasiñskiego, FHUP „KAZAMOT”;      
A. Siemianowskiego, PHU „SIMI”; W. Oœko, Zak³ad 
P r z e t w .  T w o r z y w  S z t u c z n y c h  i  G u m y ;                       
A. Bobiñskiego, PPH, „FOLBAH”; Zarz¹du PD 
„DROBEX” Sp. Zo.o.; A. W. Gliszczyñskich, 
Oœrodek Zarybieniowy.

Koniec
programu

q  
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miasta i gminy kierunki rozwoju, a kwoty 
odzwierciedlaj¹ zarówno potrzeby, jak              
i mo¿liwoœci finansowe bud¿etu. Wydatki 
inwestycyjne bêd¹ przeznaczone na realizacje 
inwestycji ju¿ rozpoczêtych, a tak¿e tych 
planowanych na kolejne lata. Planowany 
deficyt bud¿etowy, w wysokoœci 2,5 mln z³ 
bêdzie pokryty z po¿yczek i kredytów. Komisje 
nie zaproponowa³y zmian do bud¿etu, zg³osi³y 
jednak trzy propozycje do rozpatrzenia w ci¹gu 
roku bud¿etowego. Komisja edukacji 
zaproponowa³a ustalenie minimalnej kwoty 
nagrody  burmistrza dla nauczycieli przed-
szkoli w wysokoœci 1,5 tys. z³. Druga sugestia 
dotyczy³a zwiêkszenia kwoty na promocjê 
gminy. Komisja przestrzegania prawa                
i porz¹dku publicznego zaproponowa³a, aby 
rozwa¿yæ mo¿liwoœæ wprowadzenia do zadañ 
inwestycyjnych budowy wodoci¹gu w Osieku. 
Równie¿ Regionalna Izba Obrachunkowa 
pozytywnie zaopiniowa³a projekt  bud¿etu.

- Bud¿et jest deficytowy, ale w stosunku do 
2007 r., kiedy deficyt okreœlono na poziomie 
prawie 4 mln z³, jest on zdecydowanie ni¿szy. 
Je¿eli chodzi o wskaŸnik zad³u¿enia gminy 
równie¿ zdecydowanie siê poprawi - z 41,2 
proc. w 2007 r. do 32,44 proc. w roku przysz³ym 
(dopuszczalna granica to 60 proc.). Podobnie 
rzecz siê ma ze wskaŸnikiem obs³ugi d³ugu, 
który spadnie z 14,13 proc. w tym roku do 11,2 
proc w 2008 r. (dopuszczalne 15 proc.).           
W trakcie roku przewidujê wyst¹pienie du¿ej 
liczby zmian w zwi¹zku z nap³ywem œrodków 
unijnych. W miarê ich pozyskiwania, bêdziemy 
korygowaæ bud¿et - podkreœli³a Barbara 
Kaczmarek, skarbnik gminy.

B. Kaczmarek odpowiadaj¹c na pytanie 
Micha³a Kuligowskiego wyjaœnia³a tak¿e 
zasady przydzielania œrodków na dzia³alnoœæ 
samorz¹dów osiedlowych. Zdaniem radnego 
tegoroczny bud¿et zak³ada mniejsze dotacje na 
ten cel, ni¿ wynios³y one w tym roku. Skarbnik 
poinformowa³a, ¿e kwota wyjœciowa jest taka 
sama jak w tym roku. Jest ona naliczana poprzez 
przemno¿enie przyjêtej sumy przez liczbê 
mieszkañców so³ectwa, czy osiedla. W trakcie 
roku w zwi¹zku z nap³ywem pieniêdzy na konta 
poszczególnych samorz¹dów np. z darowizn na 
organizacjê, do¿ynek, pikników, na niezbêdne 
remonty, kwoty te siê zwiêkszaj¹. Radni            
i burmistrz doszli do wniosku, i¿ nic nie stoi na 
przeszkodzie aby w przysz³ym roku spróbowaæ 
ustaliæ inny mechanizm naliczania œrodków, 
wydyskutowaæ satysfakcjonuj¹ce rozwi¹zanie. 
Podczas jednego z posiedzeñ komisji rady 
przewodnicz¹cy Boles³aw Boczkaja zapro-
ponowa³ zorganizowanie spotkania z zarz¹dami 
osiedli i radami so³eckimi, na którym sprawê tê 
szczegó³owo by omówiono. Alina Faleñczyk 
podkreœli³a, ¿e nale¿y wypracowaæ zasadê 
finansowania pozwalaj¹c¹ zarz¹dom osiedli 
spo¿ytkowaæ na dzia³alnoœæ statutow¹ nie tylko 
dotacjê z bud¿etu, ale tak¿e wypracowane przez 
nie pieni¹dze w okreœlonej wysokoœci. 

Podsumowuj¹c dyskusjê nad bud¿etem           
B. Boczkaja zwróci³ uwagê na to, i¿ przysz³o-
roczny bud¿et jest wzrostowy i gwarantuje 
utrzymanie nak³adów inwestycyjnych na 
poziomie 25 proc. Mimo ¿e planowany jest 
deficyt, poziom wskaŸników zad³u¿enia      
i obs³ugi d³ugu jest na bezpiecznym 
poziomie. 

INTERPELACJE
Jaki jest powód tego, ¿e ju¿ czwarty 

miesi¹c dzieci klas pierwszych ze Szko³y 
Podstawowej nr 4 nie uczestnicz¹              
w zajêciach na basenie? Ul. Leœna, ul. 
Wiejska po godz. 22.00 s¹ miejscem 
wyœcigów samochodowych. Mieszkañców 
osiedla Leœnego nurtuje tak¿e los dawnych 
cmentarzy zlokalizowanych na terenach 
miêdzy ul. powstañców i ul. Bukow¹. S¹ to 
dziœ miejsca spotkañ osób pij¹cych alkohol 
oraz wysypiska œmieci, a zmar³ym nale¿y 
siê przecie¿ szacunek. Zarówno mieszkañ-
cy Osiedla Leœnego, jak i pracownicy firm  
z Parku Przemys³owego sygnalizuj¹ 
koniecznoœæ doœwietlenia ul. Œredniej. Czy 
coœ w tej sprawie w najbli¿szym czasie 
mo¿na zrobiæ? - pyta³a Beata Pietruszyñska

Wal¹cy siê budynek po dawnym 
pawilonie handlowym oraz pytanie co w tej 
sprawie mo¿na zrobiæ, jak wyegzekwowaæ 
od w³aœciciela, aby zrobi³ porz¹dek z tym 
obiektem. Œmieci naoko³o sklepu Aro. Czy 
s¹ jakieœ sankcje, które mog³yby wymusiæ 
na handlowcach dbanie o porz¹dek wokó³ 
sklepów? Patrole policji mog³yby chodziæ 
na Osiedlu Toruñskim po godz. 21.00 
sprawdzaj¹c co dzieje siê w klatkach 
schodowych  sugerowa³a Alina Faleñczyk.

Uszkodzona wiata, odkryte studzienki  
przy ul. Kujawskiej, œwierk przy Jagódce 
gro¿¹cy zerwaniem przewodów elektrycz-
nych, a tak¿e mo¿liwoœæ budowy nowych 
gara¿y by³y przedmiotem interpelacji 
El¿biety Murawskiej.

O mo¿liwoœæ wyraŸnego oznakowania 
wsi Otorowo i Makowiska oraz planowane 
roboty na drogach wojewódzkich np. 
malowanie pasów w osi jezdni na odcinku 
od Otorowa do Solca, wycinka ga³êzi 
zaczynaj¹cych zarastaæ drogê pyta³ 
Wojciech Ró¿añski.

ODPOWIEDZI
Je¿eli chodzi o œmieci wokó³ sklepów, 

w takich wypadkach stosujemy wyst¹pie-
nie na piœmie do w³aœcicieli. Je¿eli to nie 
przynosi skutku monitujemy, mówi³a 
Barbara Bia³kowska, pe³nomocnik 
burmistrza. Gmina zleci³a naprawê 
wszystkich wiat, co ma nast¹piæ do œwi¹t. 
Odpowiednie s³u¿by sprawdz¹ jakie œwierk 
ko³o Jagódki stanowi zagro¿enie.             
W zale¿noœci od ustaleñ zostan¹ podjête 
dalsze kroki, np. skrócenie. Zarz¹d dróg 
wojewódzkich jeszcze nie do koñca wie jak 
rozwi¹zaæ sprawê oznakowania Otorowa   
i Makowisk. Do koñca roku ma przedsta-
wiæ propozycjê. Gmina pozytywnie 
zaopiniowa³a wniosek zarz¹du dróg 
dotycz¹cy wycinki drzew przy drogach 
wojewódzkich. Decyzjê ostateczn¹ w tej 
sprawie podejmuje jednak starostwo 
powiatowe. Malowanie pasów na jezdni 
ma szansê znaleŸæ siê w tegorocznym 
bud¿ecie dróg wojewódzkich. Czy siê 
jednak tak stanie dziœ trudno powiedzieæ. 

Odkryte studzienki przy ul. Kujawskiej 
bêd¹ naprawione przez Zak³ad Gospodarki 
Komunalnej. Poniewa¿ nie mo¿na 
zamkn¹æ ich na sta³e, co jakiœ czas problem 
ten bêdzie siê zapewne powtarza³.            
B. Bia³kowska ustosunkowa³a siê te¿ do 
pytania o œmieci na by³ych cmentarzach na 
Osiedlu Leœnym. Gmina regularnie 
sprz¹ta³a ten teren. Jednak nie wszystkie 
tereny s¹ w³asnoœci¹ gminy i musimy 
zawrzeæ umowy z w³aœcicielami, którzy 
partycypowaliby w kosztach usuwania 
œmieci z terenów do nich nale¿¹cych.

- Oœwietlenie ul. Œredniej bêdzie 
rozwi¹zane kompleksowo. W³aœnie 
powstaje projekt wykonania oœwietlenia 
od ul. Leœnej do Parku Przemys³owego -  
poinformowa³a Teresa Substyk, zastêpca 
burmistrza. Uwagi dotycz¹ce patroli 
policji i wyœcigów samochodowych by³y 
ju¿ wczeœniej przekazane policji.

Zbigniew Wawrzyniak, dyrektor 
Oœrodka Sporu i Rekreacji powiedzia³, ¿e 
nie wie jaki jest powód tego, ¿e pierwszo-
klasiœci z SP nr 4 nie chodz¹ na basen.      
W tym roku szkolnym szko³y maj¹ 
zarezerwowan¹ tak¹ sam¹ liczbê godzin, 
jak w roku poprzednim, natomiast o ich 
podziale decyduj¹ dyrektorzy szkó³.

- Jeœli chodzi o niszczej¹cy pawilon na 
Osiedlu Toruñskim, to gmina nie ma 
uprawnieñ, ¿eby wyegzekwowaæ od 
w³aœciciela zabezpieczenie obiektu nawet 
zagra¿aj¹cego bezpieczeñstwu. Od tego 
jest nadzór budowlany - wyjaœni³ bur-
mistrz. Wypowiedzia³ siê równie¿ na temat 
budowy nowych gara¿y. Jego zdaniem 
szkoda przeznaczaæ atrakcyjne miejsca    
w mieœcie pod gara¿e, których i tak nie uda 
siê wybudowaæ dla wszystkich chêtnych. 
Obecnie w Solcu jest zarejestrowanych 
ponad dziesiêæ tysiêcy pojazdów. Lepiej 
pomyœleæ o budowie parkingów.

POZOSTA£E UCHWA£Y
Zgoda na zawieranie kolejnych umów 

dzier¿awy gruntów dotyczy targowiska. 
Po wejœciu w ¿ycie nowych przepisów do 
czasu okreœlenia zasad dzier¿awienia 
gruntów gminnych ka¿de przed³u¿enie 
umowy dzier¿awy dotycz¹ce tej samej 
nieruchomoœci wymaga zgody rady. Rada 
wyrazi³a równie¿ zgodê na nieodp³atne 
przejêcie nieruchomoœci od Nadleœnictwa 
Solec Kujawski sk³adaj¹cej siê z lokalu 
mieszkalnego wraz z u³amkowym 
udzia³em we w³asnoœci gruntu. Jest to 
formalnoœæ, poniewa¿ jeœli najemca nie 
jest zainteresowany wykupem, gmina ma 
obowi¹zek przejêcia takiego lokalu. 
Kolejna uchwa³a dotycz¹ca udzielania 
przedsiêbiorcom z Parku Przemys³owego 
tzw. pomocy de minimis wynika ze zmiany 
ustawodawstwa unijnego jak i krajowego. 
Polega ono na zwiêkszeniu limitu pomocy 
ze 100 do 200 tys. euro, 
k tó r¹  mo¿e  uzyskaæ  
przedsiêbiorca ze wszyst-
kich Ÿróde³ w okresie 
dowolnych trzech lat 
bud¿etowych poprzedzaj¹-
cych dzieñ jej udzielenia. 
Nowa ulica zaœ to ul. 
Cisowa. Jest ona prosto-
pad³a do ul. Sosnowej.

Dokoñczenie ze str. 1

XII sesja RM

Bud¿et
uchwalony
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W  z w i ¹ z k u  z  r o z w o j e m  f i r m y  
poszukujemy kandydatów do Pionu 
Produkcji na stanowisko:

operator maszyn
miejsce pracy: Solec Kujawski

od kandydatów oczekujemy:
Äsamodzielnoœci 
i odpowiedzialnoœci
Ädyspozycyjnoœci i zaanga¿owania 
(praca w systemie zmianowym)
Äzmys³u technicznego

w zamian oferujemy:
Äpracê w stabilnej i dynamicznie 
rozwijaj¹cej siê firmie
Äpe³ne przeszkolenie 
Äpakiet socjalny (dofinansowanie 
do wczasów, po¿yczki zak³adowe, 
etc.)
Äwynagrodzenie adekwatne do 
stanowiska i osi¹ganych wyników 
pracy

Oferty zawieraj¹ce cv, list motywacyjny 
oraz zgodê na przetwarzanie danych 
osobowych prosimy przesy³aæ na adres:
Papiery Powlekane „PASACO” Sp. z 
o.o.,Dzia³ Personalny, ul. Toruñska 63a, 
86-050 Solec Kujawski, lub e-mail: 
rekrutacja@pasaco.pl, tel. 052 3875527 
lub 0661 777 676

Filip Pasturczak 
z dum¹ prezentuje 
s w o j e  t r o f e a             
i go³êbie.

dyby nie odnotowane w tym 
roku przypadki ptasiej grypy   Gz pewnoœci¹ osi¹gniêcia 

konkursowe m³odego solecczanina Filipa 
Pasturczaka by³yby lepsze. Na jego koncie 

jako hodowcy go³êbi ozdobnych mog³o 
znaleŸæ siê wiêcej trofeów, lecz odwo³ane 
zosta³y wszystkie konkursy, w których 
zamierza³ wystartowaæ.

Mimo m³odego wieku i sta¿u, gdy¿ 
go³êbie hoduje od piêciu lat, osi¹gniêciami 
móg³by obdzieliæ niejednego hodowcê. 
Rasa, któr¹ hoduje Filip to m.in. Wywrotek 
Wschodniopruski.  W tym roku werfle, bo 
taka jest potoczna nazwa tej rasy, by³y 
wystawiane na dwóch wystawach             
w Bydgoszczy i we W³oc³awku. Na obu 
zajê³y pierwsze miejsca. Puchary za 
zwyciêstwo w swojej rasie otrzyma³y tak¿e 
dwa inne go³êbie ras Blondynet i Satynet. 
Jednak za najwiêkszy sukces Filip uwa¿a 
zajêcie drugiego miejsca za rasê 
Krótkodzioby Polski. Wystawi³ cztery 
go³êbie przez siebie wyhodowane, które 
przegra³y jedynie z ptakami wystawianymi 
przez Adama Wegnera, odtwórcê tej rasy 
go³êbi. 

Nale¿y dodaæ, ¿e F. Pasturczak 
otrzyma³ stypendium przyznane przez 
burmistrza, co pozwoli³o mu na posze-
rzenie hodowli. Jak mówi tata Filipa, syn 

Wœród wywrotków
i krótkodziobów

planowa³ jeszcze udzia³ w wystawach 
Nadba³tyckiej w Gdañsku i Krajowej 
we Wroc³awiu. Ku rozpaczy m³odego 
hodowcy obie wystawy zosta³y 
odwo³ane  z powodu ptasiej grypy.

Wprawdzie przy zachowaniu pewnych 
œrodków ostro¿noœci mo¿na unikn¹æ 
zaka¿enia swoich okazów jednak ze 
wzglêdów bezpieczeñstwa wprowadzono 
zakaz organizacji wystaw, pokazów i 
konkursów. Podobnie inni hodowcy np. 
drobiu przy zachowaniu kilku podstaw-
owych zasad mog¹ ochroniæ stado przez 
zaka¿e-niem. Wystarczy trzymaæ ptactwo       
w zamkniêtych kurnikach; sprz¹taæ resztki 
paszy z obejœcia, aby nie nêci³a innego 
ptactwa; zamykaæ szczelnie pojemniki       
z karm¹ i wod¹; nie poiæ drobiu wod¹ ze 
zbiorników, do których ma dostêp dzikie 
ptactwo; ograniczyæ dostêp do drobiu osób 
postronnych       i zachowaæ szczególne 
warunki higieny, by samemu nie staæ siê 
ogniwem w ³añcuchu przenoszenia 
zarazków ptasiej grypy.

W skrócie
Wiêcej za œmieci
Od 1 stycznia wzrosn¹ op³aty za 

w y w ó z  o d p a d ó w  k o m u n a l n y c h .  
Mieszkañcy w budynkach wielorodzinn-
ych, tak¿e komunalnych, bêd¹ wynosiæ 7 
z³ od osoby miesiêcznie pod warunkiem, 
¿e w budynkach bêdzie prowadzona 
segregacja odpadów. W przeciwnym 
wypadku bêdzie naliczana wy¿sza op³ata  
8,56 z³.

Op³ata œrodowiskowa
Przedsiêbiorcy s¹ zobowi¹zani do 

wnoszenia dwa razy w roku op³at za 
korzystanie ze œrodowiska na konto urzêdu 
marsza³kowskiego. Obowi¹zek ten 
spoczywa na przedsiêbiorcach wprowad-
zaj¹cych do atmosfery gazy lub py³y, 
œcieki do wód lub ziemi, pobieraj¹cych 
wodê oraz sk³aduj¹cych odpady. Wiêcej 
i n f o r m a c j i  n a  w w w . k u j a w s k o -
pomorskie.pl (w czêœci menu tematyczne: 
Œrodowisko). Gmina ma przes³aæ do 
urzêdu marsza³kowskiego wykaz pod-
miotów prowadz¹cych na jej terenie 
dzia³alnoœæ gospodarcz¹. 

Zarz¹d wybrany
Pod koniec listopada wybrano zarz¹d 

Osiedla Toruñskiego. Do koñca kadencji 
bêdzie on pracowa³ w sk³adzie: Andrzej 
Kar³owski-  przewodnicz¹cy, Adam 
Ka³dan i Rafa³ Tadych - zastêpcy oraz 
Ma³gorzata Lewandowska, Edward 
Czerwiñski, Zbigniew Muæko i Witold 
Rutkowski - cz³onkowie.

Odebrali nagrody
Bartosz Roszak (III miejsce) oraz 

Tomasz Walkiewicz (II miejsce) z sekcji 
rzeŸbiarskiej Soleckiego Centrum Kultury 
wraz ze swoim opiekunem Januszem 
Mayem odebrali 7 grudnia w Warszawie 
nagrody jako finaliœci Ogólnopolskiego 
Konkursu plastycznego „Zapobiegajmy 
po¿arom” organizowanego przez Zarz¹d 
G³ówny Ochotniczych Stra¿y Po¿arnych 
RP. Gratulujemy.

Walczyli z plam¹
Stra¿acy z naszej OSP po patrolowali 

brzegi Wis³y sypi¹c specjalnym œrodkiem 
wi¹¿¹cym pozosta³oœci po plamie oleju, 
która w po³owie miesi¹ca zanieczyœci³a 
koryto rzeki tak¿e na wysokoœci Solca. 
Czêœæ oleju zosta³a przy brzegach               
i nale¿a³o go zneutralizowaæ.
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¯yczymy Pañstwu zdrowych, radosnych 
Œwi¹t Bo¿ego Narodzenia oraz Szczêœliwego 
Nowego Roku 2008!

Wraz ze zbli¿aj¹cym siê koñcem roku 
chciel ibyœmy poinformowaæ Pañstwa               
o tegorocznych dzia³aniach Stowarzyszenia im. 
Sue Ryder. 

Rok 2007 rozpoczêliœmy kampani¹ 
pozyskiwania 1% podatku dochodowego, która 
pozwoli³a nam zebraæ œrodki w wysokoœci ok. 
100 000 z³. Suma ta przeros³a nasze skromne 
oczekiwania, poniewa¿ w porównaniu              
z poprzednim rokiem zosta³a podwojona! 
Jesteœmy niezmiernie wdziêczni wszystkim 
wp³acaj¹cym 1% podatku, albowiem zebrane 
œrodki w znacznym stopniu przyczyni³y siê do 
realizacji zamierzonego celu, którym by³a i jest 
budowa Centrum Naukowo-  Edukacyjnego 
im. Sue Ryder w Solcu Kujawskim,                
a w dalszej perspektywie stacjonarnego oœrodka 
o p i e k u ñ c z o - l e c z n i c z e g o  H o s p i c j u m  
Domowego dla Dzieci, pacjentów Zespo³u 
Domowego Leczenia Respiratorem. W Solcu 
Kujawskim powstanie drugi Dom Sue 
Ryder!

Obecnie budynek znajduje siê w stanie 
surowym zamkniêtym. Dziêki Pañstwa pomocy 
czêœæ edukacyjna powstaj¹cego Centrum 
zostanie oddana do u¿ytku w I pó³roczu 2008 r. 

Pozwoli to nam na rozszerzenie dzia³alnoœci 
szkoleniowej, tak potrzebnej i niezbêdnej dla 
edukacji kadry medycznej i rozwoju Polskiej 
Szko³y Medycyny Paliatywnej.

Koncert charytatywny „G³osy dla 
Hospicjów 2007”

Podejmujemy dzia³ania, które pozwalaj¹ 
nam zdobywaæ œrodki we w³asnym zakresie. 
Dochód z koncertu charytatywnego „G³osy dla 
Hospicjów 2007 r.”, który odby³ siê                  
w Filharmonii Pomorskiej 6 paŸdziernika br. 
wyniós³ prawie 20.000 z³. Œrodki te przezna-
czyliœmy na zakup ssaka dla 21 letniego 
pacjenta bêd¹cego pod opiek¹ Hospicjum 
Domowego Domu Sue Ryder w Bydgoszczy 
(koszt ssaka ok. 3000 z³), dofinansowaliœmy 
zakup mrugomigu (urz¹dzenie zastêpuj¹ce 
mysz komputerow¹) dla pacjenta Zespo³u 
Domowego Leczenia Respiratorem Dom Sue 
Ryder    w Bydgoszczy (koszt oko³o 22.500 z³), 
dofinansowaliœmy zakup sond dojelitowych, 
przekazaliœmy równie¿ œrodki na zakup 
materia³ów do prowadzenia terapii zajêciowej 
d l a  p a c j e n t ó w  C e n t r u m  D z i e n n e g o  
Paliatywnego oraz Centrum Psychoneurologii 
Wieku Podesz³ego Domu Sue Ryder                 
w Bydgoszczy. 

Akcja 
„Pomó¿my dzieciom oddychaæ”

Od kwietnia br. w ramach Regionalnego 
Zespo³u Opieki Paliatywnej Dom Sue Ryder    
w Bydgoszczy dzia³a równie¿ Hospicjum 
Domowe dla Dzieci. Pod opiek¹ lekarza, 
dwóch pielêgniarek i rehabilitantki znajduje siê 
obecnie piêtnaœcioro ma³ych pacjentów, którzy     
w swoich domach mog¹ liczyæ na specja-
listyczn¹ pomoc medyczn¹. Poniewa¿ przy tak 
ciê¿kich schorzeniach dzieci bardzo czêsto 
maj¹ problemy z oddychaniem, konieczny sta³ 
siê zakup specjalistycznego sprzêtu dla 
niemowl¹t: pulsoksymetru, ssaka i koflatora. 
Zwróciliœmy siê z apelem o pomoc do firm, 
instytucji oraz ludzi dobrej woli. 

Dziêki ofiarnoœci naszych sponsorów uda³o 
siê ju¿ zebraæ 7200,00 z³. Za kwotê 3000 z³ 
zakupimy pulsoksymetr z czujnikami dla 
niemowl¹t. Chcielibyœmy jeszcze przed 
œwiêtami kupiæ dzieciakom koflator (u³atwia 
odkaszlanie). Koszt koflatora to 26.000,00 z³ . 
Brakuje nam jeszcze 21.800,00 z³otych... 
Wierzymy w ludzi dobrej woli dlatego 
kontynuujemy nasz¹ akcjê.  

Nasi Wolontariusze
Od 1-2 grudnia br. nasi wolontariusze        

w dwóch centrach handlowych, pomagali 
klientom pakowaæ zakupy. W ten sposób, 
dziêki dobrowolnym datkom do puszek 
naszych wolontariuszy trafi³o 5000,00 z³. Za tê 
kwotê kupimy naszym dzieciom z Hospicjum 
Domowego Dom Sue Ryder w Bydgoszczy 
ssak elektryczny. Aukcja    w marketach bêdzie 
prowadzona jeszcze przez nastêpne dwa 
weekendy. 

NZOZ „Fidelis”
W ramach Stowarzyszenia im. Sue Ryder 

dzia³a Niepubliczny Zak³ad Opieki Zdrowotnej 
„Fidelis”, który œwiadczy us³ugi d³ugotermi-
nowej opieki pielêgniarskiej. W ramach 
kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia, 
bezp³atnie opiekujemy siê osobami przewlekle 
chorymi w ich domach. Pracuje dla nas 
siedemnaœcie pielêgniarek, które w roku 2007 
objê³y opiek¹ oko³o 100 osób, których stan 
wymaga³ pomocy pielêgniarskiej w warunkach 
domowych.Nowy rok rozpoczynamy               
z nadziej¹ na nowe mo¿liwoœci, które pozwol¹ 
rozszerzyæ tak bardzo potrzebn¹ chorym i ich 
rodzinom dzia³alnoœæ pielêgnacyjno-
opiekuñcz¹. 

Zarz¹d oraz
Zespó³ Stowarzyszenia im. Sue Ryder

Z podziêkowaniami za serce otwarte na 
potrzeby chorych i umieraj¹cych oraz nadziej¹ 
na dalsze wsparcie podejmowanych przez nas 
dzia³añ

Ka¿dy z nas ma na tyle 
du¿¹ d³oñ, 

¯e mo¿e z niej uczyniæ 
Betlejem....

List od
stowarzyszenia

Miejsca pamiêci narodowej (3)

Obelisk zbudowany przez spo³eczny komitet w 2003 r. w Rudach. 
Upamiêtnia mieszkañców zamordowanych podczas drugiej wojny 
œwiatowej przez hitlerowców. Na tablicy znajduj¹ siê nazwiska solecczan 
oraz daty ich œmierci: Leokadia i Zygmunt Zielonaccy (6 listopada 1939 
r.); Kazimierz Siemieniecki, Ludwik Siemieniecki, Leon Mruk, 
Franciszek Paw³owski, Jan Danielak (28 kwietnia1942 r.); Ignacy 
Miêtkiewicz (zgin¹³ w wiêzieniu we Wronkach, data nieustalona).

O d  1  s t y c z n i a  2 0 0 8  r.                    
w godzinach 18.00 - 7.00 (pora 
nocna) oraz w œwiêta i dni wolne 
od pracy przez ca³¹ dobê  
ambulatoryjna pomoc lekarska 
bêdzie udzielana w Miejsko - 
Gminnej Przychodni Zdrowia 
przy ul. Powstañców 7a, tel.. 052  
387 13 20 i 052 387 12 29.           
W sytuacjach zagra¿aj¹cych ¿yciu 
oraz zwi¹zanych z ci¹¿¹ nale¿y 
kontaktowaæ siê z pogotowiem 
ratunkowym 
- tel. 999.
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Soleckie Centrum Kultury

Le¿y na pó³ce w pokoju naszej „zak³ado-
wej” plastyczki. Jest ciê¿ka od fotografii, 
wklejonych zaproszeñ, plakatów, wycinków 
prasowych, a tak¿e z powodu figuruj¹cych       
w niej nazwisk. Kto tu jeszcze nie by³?! - 
KRONIKA Soleckiego Centrum Kultury - bo    
o niej mowa - to radoœæ wspomnieñ, smutek 
up³ywu czasu, probierz w³o¿onego wysi³ku i 
skarbnica wiadomoœci od lat ponad dwudziestu.

Nic wiêc dziwnego, ¿e gdy us³ysza³em: 
napisz do Wiadomoœci z Ratusza o tym, co 
robiliœmy w tym roku  poszed³em do pokoju za 
galeri¹... Otworzy³em na chybi³ trafi³.... Koncert 
na rzecz Weroniki Zawaliñskiej .... Robert 
Janowski, Kabaret Koñ Polski, Ryszard 
Rynkowski, Micha³ Bajor, Jerzy Zelnik, 
Andrzej Grabowski na scenie naszego domu 
kultury... Za daleko. Wojciech G¹sowski - Gdzie 
prywatki z tamtych lat -  na jubileusz, ju¿ bli¿ej...

A co by³o w roku 2007 ? Jan Nowicki  
znakomity polski aktor teatralny i filmowy 
odwiedzi³ nas z okazji III Ogólnopolskiego 
Przegl¹dów Teatrów Amatorskich  „Teatr 
po pracy”. By³ szefem jury a wyst¹pi³o szeœæ 
teatrów z ró¿nych stron Polski, których ³¹czy 

fakt, ¿e graj¹ w nich ludzie, dla których teatr to 
hobby po pracy, a na co dzieñ uprawiaj¹ ró¿ne 
zawody, jak nasz sztandarowy kierowca MZK  
Micha³ Malok. Najwa¿niejsz¹, g³ówn¹ nagrodê 
za kreacjê aktorsk¹ im. Mariana Fryszke 
otrzymali w tym roku - Jerzy Bohatkiewicz      
z Kêpic za g³ówn¹ rolê w Oœwiadczynach 
Czechowa i Danuta Wilke za rolê Starej          
w spektaklu z Szamocin  £ucja i jej dzieci. 
Solecki Teatr „Szlaban” pokaza³ Placki wed³ug 
sztuki R. Latki Tato, tato, sprawa siê ryp³a;  
ludzie bawili siê super, a nagrodê z r¹k Jana  
Nowickiego odebra³ Adrian Jakubowski za rolê 
Józka Placka. 

Zawodowi rozœmieszacze  Jacek Ziobro     
i Kabaret Skeczów Mêcz¹cych pojawili siê na 
naszej scenie we wrzeœniu, ale nie byli 
najwa¿niejszymi goœæmi V Europejskiego 
Przegl¹du Ma³ych Form Teatralnych Osób 
Niepe³nosprawnych  „Terapia Œmiechem”! 
Najwa¿niejsi i najbardziej oczekiwani byli 
pokrzywdzeni przez los aktorzy amatorzy          
z ró¿nych placówek integracyjno  wycho-
wawczych z ca³ej Polski. Najwa¿niejsza     
i najwiêksza impreza SCK  projekt autorski 
dyrektor Reginy Osiñskiej  zgromadzi³a 
tym razem rekordow¹ grupê zespo³ów, 
terapeutów i po prostu soleckich widzów. 
Swoje rysunki do Galerii „Homo Faber” da³ 
znakomity satyryk Piotr Kanarek, a œmiechote-
rapiê wyk³adali œmiecholodzy uznani: Teatr 
Pinezka” i clowni œwiatowi Rupert & Rico.

O g ó l n o p o l s k i  F e s t i w a l  F i l m ó w  
Krótkometra¿owych Inspirowanych Poezj¹ by³ 
pretekstem dla Tomasza Raczka  znanego 
krytyka i prezentera. Wraz ze Stefanem 
Szlachtyczem (ceniony re¿yser filmowy, 
teatralny i radiowy) i Paw³em Tañskim (doktor 
filologii polskiej na UMK w Toruniu) oceni³ 
dopuszczone do fina³u filmy amatorskie 
inspi rowane twórczoœci¹  Stanis ³awa 
Wyspiañskiego, który by³ bohaterem pierwszej 
edycji projektu Reginy Osiñskiej. Filmy 
podoba³y siê jurorom i publicznoœci, której 
zadowolenie z udzia³u w imprezie spotêgowa³ 
koncert filmowych szlagierów muzycznych. 
Wœród nagrodzonych realizatorów filmów 
znaleŸli siê tak¿e solecczanie. 

A ¿e nie samym teatrem i filmem kultura 
stoi i trzeba doceniaæ nowe pr¹dy - IV 
Ogólnopolskie Spotkania Mi³oœników Break 
Dance o Puchar Dyrektora Soleckiego Centrum 
Kultury mia³y w tym roku oprawê szczególn¹. 
Wziê³o w nich udzia³ 80 tancerzy z ca³ej Polski, 
a g³ówn¹ „bitwê o miasto” wygra³y po³¹czone 
grupy Wirtuozi zbrodni ze S³upska i Fast Moves 
Brakers z Bydgoszczy.

Do ponadlokalnych imprez zaliczyæ trzeba 
tak¿e ¯ó³ty Jesienny List czyli Jesienn¹ 
Artystyczn¹ Pocztê Seniorów, w której udzia³ 
wziê³o 6 zespo³ów artystycznych wczeœniej 
urodzonych artystów - amatorów z kilku 
miejscowoœci naszego regionu  min. z Barcina, 
Janikowa, Cekcyna, Piechcina... i oczywiœcie    
z Solca Kujawskiego. By³o kabaretowo, 
poetycko, plastycznie i muzycznie. I oczy-
wiœcie - jak to w tym wieku bywa - tanecznie      
i bardzo rozrywkowo.

Bardzo dobry rok mieli m³odzi aktorzy 
SCK. Najpierw udany Przegl¹d Jase³ek             
i Ma³ych Form Teatralnych „Z anio³ami 
zaœpiewajmy”, potem w³asne „produkcje” 
teatralne  Zespó³ teatru Kurtynka, z niewielk¹ 
pomoc¹ przyjació³ z Zamoœcia k/Bydgoszczy 
przygotowa³ traumatyczny, katolicki spektakl 
Tajemnica Krzy¿a (re¿. Tomasz Rudny), grany 
kilkakrotnie dla licznej i wzruszonej publicz-
noœci. Potem zachwycili dram¹ zaduszkow¹     
w wykonaniu ”Expres Teatru” - Œpieszmy siê 
kochaæ ludzi, dedykowan¹ œp. Sylwii Widuto.

W ogóle rok 2007 by³ dla Soleckiego 
Centrum Kultury wa¿ny i ciekawy... Przyjê³y 
siê, okrzep³y i zainteresowa³y imprezy 
ogólnopolskie, nie zabrak³o ciekawych 
propozycji dla s¹siadów, by³y imprezy 
festynowe dla wszystkich, a w pracowniach 
artystycznych i ko³ach zainteresowañ 
nieomal¿e zabrak³o miejsc dla wszystkich 
potrzebuj¹cych spotkania z kultur¹...

Kronikarz

Spotkania ze sztuk¹
Kilkuset najm³odszych Solecczan odwiedzi³o 
14 grudnia Soleckie Centrum Kultury, by 
tradycji sta³o siê zadoœæ w corocznym bloku 
imprez pod nazw¹: „Œwi¹teczne Spotkania ze 
Sztuk¹”. A by³o co ogl¹daæ i gdzie r¹czki 
w³o¿yæ. Na scenie aktorzy toruñskiego Teatru 
„Magma” przebrani za choinkowe bombki         
i oczywiœcie Œwiêtego Miko³aja - nawet  
najbardziej zachmurzon¹ buziê przerabiali na 
uœmiechniêt¹! Nie tylko teatralnie, bo na 
widowni malowano buzie na kolorowo 
tradycyjnym pêdzelkiem. Pêdzelki posz³y        
w ruch tak¿e w pracowni malowania bombek 
choinkowych i w pracowni plastycznej, gdzie 
malowano œwi¹teczne kartki, wyklejano 
kolorowe witra¿e i formowano figurki anio³ów  
z masy solnej. W pracowni rzeŸbiarskiej 
powstawa³y bo¿onarodzeniowe p³askorzeŸby,   
a w kawiarni pierniczkowi fantazje lukrem 
oblewane. By³o weso³o, kolorowo i œwi¹tecznie, 
co widaæ na za³¹czonych zdjêciach. Za 
¿yczliwoœæ dziêkujemy Miejsko  Gminnemu 

O œ r o d k o w i  P o m o c y  
Spo³ecznej.

Hej kolêda, kolêda
Przez  ca ³y  dz ieñ  (od  
godz.9.00 do…) - 7 stycznia 
2 0 0 8  r o k u  n a  s c e n i e  
Soleckiego Centrum Kultury 
bêdziemy ogl¹daæ pasterzy, 
anio³y Trzech Królów           
i oczywiœcie betlejemsk¹ 

W kilku
zdaniach

szopkê. A wszystko to w ramach Soleckiego 
Przegl¹du Jase³ek i Ma³ych Form Teatralnych   
w œwi¹tecznym - Bo¿onarodzeniowym nastroju 
p o d  h a s ³ e m  „ Z  A N I O £ A M I  
ZAŒPIEWAJMY”. To ju¿ czteroletnia 
tradycja, w której ochoczo bior¹ udzia³ 
najm³odsi aktorzy z przedszkolnych, szkolnych, 
a nawet gimnazjalnych teatrzyków. Tegoroczny 
przegl¹d bêdzie swoistym preludium i pozwoli 
wy³oniæ najlepszych, którzy zaprezentuj¹ siê 
podczas I Powiatowego Przegl¹du Jase³ek. 
Odbêdzie siê on tak¿e w Solcu Kujawskim,       
a planowany jest na 17 stycznia 2008. Mamy 
nadziejê, ¿e zjad¹ ciekawe przedstawienia         
z ró¿nych stron naszego regionu.

Solec zagra z Owsiakiem
XVI Fina³ Wielkiej Orkiestry Œwi¹tecznej 
Pomocy odbêdzie siê 13 stycznia 2008 roku. 
Jesteœmy pewni, ¿e kilkudziesiêciu soleckich 
wolontariuszy, którzy wyrusz¹ w niedzielny 
poranek w miasto  przebije ubieg³oroczn¹ 
kwotê: 30 377 334, 95 PLN. Tradycyjnie          
w Soleckim Centrum Kultury bêdzie mia³ 
miejsce wielki owsiakowy show - zagraj¹            
i zaœpiewaj¹ wszyscy artyœci amatorzy               
z zespo³ów SCK, nie zabraknie loterii fantowej, 
aukcji dzie³ sztuki i czegoœ s³odkiego (szczegó³y 
na afiszach). I Ty mo¿esz byæ z nami tego dnia 
nie tylko jako widz… Mo¿e wst¹pisz                  
i wyst¹pisz? Tel.052 387 98 10. Uwaga; NA 
STACJI SOLEC OK. GODZ 13.00-14.00 
zatrzyma siê specjalny poci¹g! Musisz tam byæ!

Uwaga spóŸnialscy
...bez nowych dowodów osobistych!        

W czwartek 27 grudnia w godzinach 14.00  
18.00 bêdzie mo¿na w Soleckim Centrum 
Kultury zrobiæ sobie dowodow¹ fotografiê. 
Odbiór dnia nastêpnego w godzinach 10.00  
12.00. Koszt za 6 sztuk  15 z³

Kronika 2007

„Anio³y objawiaj¹ siê tylko temu, 
kto chce widzieæ œwiat³o…”

Paulo Coelho

ŒWI¥TECZNEJ NADZIEI, SI£Y, 
ZDROWIA I ODWAGI 

W NOWYM 2008 ROKU
¿yczy

DYREKTOR SOLECKIEGO 
CENTRUM KULTURY

REGINA OSIÑSKA
Z gronem wspó³pracowników
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

¯yczenia radosnych Œwi¹t Bo¿ego Narodzenia, odpoczynku w rodzinnym gronie 

oraz pasma sukcesów i spe³nienia 

najskrytszych marzeñ w nadchodz¹cym

Nowym Roku 2008 przekazuj¹

Dyrektor oraz Pracownicy 

Oœrodka Sportu i Rekreacji 

w Solcu Kujawskim

Serdeczne ¿yczenia spokojnych 
œwi¹t Bo¿ego Narodzenia             
i szczêœliwego 2008 roku 

wszystkim cz³onkom
 i sympatykom Polskiego 

Towarzystwa Turystyczno-  
Krajoznawczego

sk³ada
Zarz¹d Oddzia³u 

Puszczañskiego PTTK w Solcu 
Kujawskim

Godziny otwarcia Parku Wodnego 
w okresie œwi¹tecznym :

30 00
 24 grudnia 2007 r. 7  - 15

25 grudnia 2007 r.  nieczynne
30 30 26 - 30 grudnia 2007 r.  7  - 21

(oraz w³¹czone dodatkowe atrakcje basenowe 
przez ca³y dzieñ)

30 00
 31 grudnia 2007 r.   7  - 15
1 stycznia 2008 r.   nieczynne

30 30od 2 stycznia 2008 r.  7  - 21

Oœrodek Sportu i Rekreacji serdecznie 
zaprasza wszystkich uczniów szkó³ podstawowych 
i gimnazjów do udzia³u w zajêciach sportowych 
organizowanych w okresie miêdzyœwi¹tecznym: 
27 grudnia (czwartek) od godz. 9.00 - zajêcia 
sportowe dla szkó³ podstawowych; 28 grudnia 
2007 od godz. 9.00  zajêcia sportowe dla gimnaz-
jów; 28 grudnia 2007 od godz. 11.00 - Turniej 
Gwiazdkowy „dwóch ogni” dla uczennic IV-V klas 
SP organizowany przez MUKS Roszak. Wszyscy 
uczestnicy musz¹ posiadaæ stroje sportowe. 

mmm
15 i 16 grudnia 2007 r. rozegrano dwie kolejki 

spotkañ Soleckiej Ligi Pi³ki Halowej. W spotkaniach 
sobotnich zdecydowane zwyciêstwa Istanbulu, Opak 
Leader, Roszaka, KMW oraz po zaciêtym meczu 
Oldbojów, którzy mimo, i¿ przegrywali 0:3 zdo³ali 
wygraæ z Lano. Dzieñ póŸniej kolejne rekordowe 
zwyciêstwo Istanbulu oraz pewne wygrane Roszaka, 
Opak Leader, Ener-G Rudy 102 i po najbardziej 
zaciêtym meczu Pomiru nad Oldbojami. W tabeli 
prowadzi Roszak, przed Istanbulem i Opak 
Leaderem. Najlepsi strzelcy to: Marcin Zu¿yd³o 
(Istanbul)  43 bramki, Andrzej Miêsikowski (Ener-G 
Rudy 102)  28, £ukasz Szablak (Pomir)   24.

mmm
Ponad 450  zawodników s tar towa³o                   

w Miêdzynarodowym Festiwalu Badmintona, 
który w dniach 7-9.XII br. odby³ siê w Warszawie. 
Dobrze zagrali zawodnicy MLKS Solec Kujawski. 
W grze pojedynczej m³odzików Mi³osz Bochat 
zaj¹³ 3 miejsce. W turnieju juniorek m³odszych 
równie¿ na 3 miejscu uplasowa³a siê Weronika 
Grudzina. W grze podwójnej juniorek Weronika 
Grudzina i Aleksandra Rogowska zajê³y 5 miejsce, 
juniorzy m³odsi Adam Niedojad³o i Micha³ 
Œli¿ewski uplasowali siê na 6. pozycji, natomiast 
junior Andrzej Szczerbiñski w parze z Sebastanem 
Kob¹ (P³ock) zaj¹³ 6 miejsce w rywalizacji 
deblowej i w parze z Martyn¹ Persona 5 miejsce    
w grze mieszanej.

mmm
Pierwszy grudniowy weekend w hali sportowej 

zarezerwowany jest tradycyjnie dla amatorów 
piórkowych lotek. Nie inaczej by³o i tym razem. 1 
grudnia w Solcu Kujawskim odby³ siê XII 
Miko³ajkowy Ogólnopolski Turniej Badmintona 
Weteranów. Na starcie tego presti¿owego turnieju 
stanê³o 85 zawodniczeki zawodników z ka¿dego 
zak¹tka Polski. Zawody rozegrano z podzia³em na 
wiele kategorii wiekowych w grach pojedynczych, 
deblowych oraz mieszanych. Poziom sportowy 
tradycyjnie by³ bardzo wysoki, gdy¿ wielu z graczy 
ma za sob¹ ligow¹ czy nawet reprezentacyjn¹ 
przesz³oœæ. Rywalizowano do póŸnego wieczora, a 
najwszechstronniejsi zawodnicy musieli tego dnia 
rozegraæ a¿ 10 wyczerpuj¹cych pojedynków. Jedyny 
reprezentant naszego miasta. Edward Czerwiñski 
zaj¹³ trzecie miejsce w grze pojedynczej w kategorii 
VI.

mmm
5 grudnia 2007 r. w Parku Wodnym przy 

soleckim OSiR odby³y siê Miko³ajkowe zawody 
p³ywackie soleckich harcerzy, zorganizowane 
przez miejscow¹ Komendê Hufca i OSiR. Prawie 
20 dziewcz¹t i ch³opców rywalizowa³o w wyœcigach 
na dwóch dystansach, skokach do wody oraz         
w nurkowaniu.

mmm
6 grudnia w sali Szko³y Podstawowej nr 4 

rozegrano Miko³ajkowy Turniej Tenisa Sto³owego. 
Zawodnicy stoczyli walkê systemem „ka¿dy              
z ka¿dym” do trzech wygranych setów. W kategorii 
dziewcz¹t triumfowa³a Patrycja Mruk, która 
wyprzedzi³a Angelikê Kwiatkowsk¹. Zmagania 
ch³opców podzielone by³y na kategorie szkó³ 
podstawowych oraz gimnazjalnych. W tej pierwszej 
triumfowa³ Jakub Nikodem przed Karolem 
Filipczakiem i Damianem £ukasikiem. Wœród 
gimnazjalistów zwyciê¿y³ Bartosz Chlebosz, przed 
Dawidem Trokowskim i Arturem Robaczewskim. 

mmm
Sekcja bryd¿a sportowego MLKS Solec 

Kujawski intensywnie uczestniczy w turniejach 
miast oraz w rozgrywkach ligi okrêgowej.            
W obecnym sezonie rozegrano dotychczas cztery 
kolejki spotkañ. Soleccy bryd¿yœci w sk³adzie 
Mariusz ¯urek (kapitan zespo³u), Tadeusz ¯urek, 
Karol Osielski i Franciszek Szafranek odnieœli 
komplet zwyciêstw z zespo³ami Famor Bydgoszcz 
23:7, Zufon Bydgoszcz 17:13, Budkrusz 
Aleksandrów Kujawski 25:3 i Blotka Œwiecie 
19:11. Od kilku miesiêcy szkolimy m³odych 
adeptów tej wspania³ej dyscypliny sportowej. 
Wœród nowego narybku s¹ m.in. dwie uczennice 
Gimnazjum nr 1. M³odym ¿yczymy szybkiego 
opanowania gry w bryd¿a i bardzo dobrych 
wyników w szkole. - Radzie miejskiej dziêkujemy 
za przyznane œrodki, które choæ skromne, to 
pozwoli³y uruchomiæ szkolenie oraz czêœciowo 
pokryæ koszty wymiany sprzêtu. Liczymy na 
dalsze wsparcie - powiedzia³ Franciszek 
Szafranek, cz³onek zarz¹du MLKS.

Przed i po
zawodach



USC zanotowa³
MA£¯EÑSTWA:

10 grudnia br. w Szkole Podstawowej nr 4  odby³ siê przedœwi¹teczny kiermasz ozdób 
bo¿onarodzeniowych zorganizowany przez szkolny samorz¹d. Przy stoiskach mo¿na by³o 
zakupiæ stroiki wykonane przez dzieci, a na ³asuchów czeka³o przepyszne ciasto upieczone 
przez rodziców. By³o równie¿ coœ dla ducha - œpiewa³ szkolny zespó³ wokalny, mo¿na by³o 
ws³uchaæ siê w skoczne dŸwiêki polskich pastora³ek. Coroczny kiermasz zorganizowano 
przy okazji zebrañ z rodzicami, a ca³kowity dochód z kiermaszu przeznaczony bêdzie na 
zakup sprzêtu i mebli do szko³y.

Przedœwi¹teczny kiermasz

Dorota Pru¿anin - Tomasz 
Zdrada (15 grudnia 2007 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej 
drodze ¿ycia!

Oœrodek Sportu i Rekreacji, Park 
Wodny i Miejsko - Gminna Przychodnia 
Zdrowia w Solcu Kujawskim znalaz³y siê 
wœród 28 obiektów z ca³ego województwa, 
które zosta³y uznane za najlepiej dosto-
sowane do potrzeb osób niepe³no-
sprawnych. 

W konkursie „Województwo bez 
barier” organizowanym przez urz¹d 
marsza³kowski rywalizowa³y 63 obiekty.   
6 grudnia br. podczas gali w teatrze Wilama 
Horzycy w Toruniu wyró¿nienia odebrali 
burmistrz Antoni Nawrocki oraz Zbigniew 
Wawrzyniak, dyrektor Oœrodka Sportu       
i Rekreacji.

Ka¿dy z ocenianych budynków móg³ 
otrzymaæ ³¹cznie 19 punktów. Punkty 
przyznawano za: dostêpnoœæ budynku dla 
osób niewidomych i niedowidz¹cych 
(oceniano udŸwiêkowienie, oznakowanie 
kolorystyczne oraz zastosowanie sygna-
lizacji Breil`a), dostosowanie do potrzeb 
osób g³uchych i niedos³ysz¹cych (ozna-

kowanie tekstowe i graficzne, mo¿liwoœæ 
porozumienia siê w jêzyku migowym, 
umiejêtnoœæ porozumiewania siê z osob¹ 
niepe³nosprawn¹), dostosowanie do 
potrzeb osób niepe³nosprawnych ruchowo 

Trzy
wyró¿nienia

Kolejny numer
 “ Soleckich 
Wiadomoœci 
z Ratusza”
uka¿e siê

11 stycznia 2008 r.

(na zewn¹trz i wewn¹trz budynku).  S¹ to 
kolejne wyró¿nienia przyznane naszej 
gminie za dzia³ania na rzecz osób niepe³-
nosprawnych. 

Zanim bêdzie strasznie i pojawi¹ 
siê dinozaury, najpierw musi 
wypiêknieæ. Budowlañcy uwijaj¹ siê 
jak w ukropie. Aura tak¿e im 
sprzyja.
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